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    Koosolek nr. 7 

 

Tallinnas,         07. märtsil 2024 

 

Koosolek kestab kl 10.30-14.00 

 

Osalevad: komisjoni esimees akadeemik Dan Bogdanov, Jan Willemson, Kristjan 

Krips, Teet Raidma, Ahto Truu ja Ivo Kubjas. 

Külalisena Indrek Leesi ja Kati Ambo-Vaher Vabariigi valimiskomisjonist. 

Puuduvad Mihkel Solvak, Liisa Past, Alo Einla, Priit Vinkel, Priit Parmakson, ja 

akadeemik Tarmo Uustalu. 

 

PÄEVAKORD:  

1) Komisjoni liikmed teavitavad teisi komisjoni liikmeid uudistest, mis 

võivad mõjutada komisjoni tööd. 

2) Komisjoni esimees tutvustab tööde üldseisu. 

3) Töötame läbi kodutöödena tehtud riskianalüüse. 

 

PROTOKOLL: 

 

1) Komisjoni liikmed teavitavad teisi uudistest, mis võivad mõjutada 

komisjoni tööd. Komisjoni liikmed arutavad olulist infot, mis on 

laekunud eelmisest koosolekust alates. 

a. Akadeemik Bogdanov kohtus töökoosolekul minister Tiit 

Riisaloga. Vestluse käigus põhjendas akad Bogdanov lühidalt ka 

vajadust püsivalt investeerida valimiste läbiviija võimekusse uute 

riskide ja kasvava tehnoloogilise keerukuse haldamiseks. 

b. Jätkuteemana arutleti õigusselguse loomise olulisust. Loodetakse, 

et Valimisseaduse uuendamine liigub edasi aprillis.  

c. Teet Raidma märkis ära, et seaduse muutumise viibimine tekitab 

riski Smart-ID kasutamisel arvutiga valimisel. Tehniliselt see 

töötab, aga lahendamist tahavad ka organisatoorsed küsimused. 

d. Kati Ambo-Vaheri sõnul peab tehniliste lahenduste testimine 

olema lõpetatud 2 kuud enne valimisi. 
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e. RVT usub, et Euroopa Liidu parlamendi valimiste lähenedes 

muutub kindlasti aktiivsemaks ka avalik arutelu valimiste 

tehnoloogia üle. 

2) Komisjoni esimees akadeemik Dan Bogdanov selgitas komisjonile tööde 

üldist seisu. 

a. Senistel istungitel oleme teinud ohtude analüüsi vabamas vormis. 

Kõik on ise valinud endale huvitavad teemad, aga nüüd tuleb teha 

lõpptabel ja selleks on vaja katta ühtlaselt kõik olulised 

ründepinnad. Kristjan Krips on koostanud programmi, mis loob 

hoidla põhjal tabeli. Seda tabelit veel täiendame, aga selle põhjal 

näeme ka, kas on tehtud topelt tööd ning millised on lüngad. 

b. Meie suur eesmärk on, et juunikuuks on meil tabel, kus on kirjas 

läbi analüüsitud ohud  ja pandud neile hinded. 

c. Teet Raidma küsib, kas me hindame jääkriski pärast meetmete 

hindamist või riski enne meetmeid? Komisjoni esimees selgitas, et 

hinnatakse jääkriski pärast meetmete rakendamist. 

3) Komisjoni liikmed arutasid ja hindavad riske enda püstitatud 

ohustsenaariumite korral. 

a. Läbi vaadati üheksa riski. Tehti täiendusi ning anti üheskoos 

hinnanguid mõjule ja sagedusele. Harjutuse eesmärk oli uurida, 

milliste riskide puhul ekspertpaneeli hinnangud erinevad ja kus on 

ühtsed. 

 

 

Komisjoni esimees:    Dan Bogdanov 

 

Protokollis:     Ülle Sirk 
 


